

ឧបសោសដ្ឋា

សេចក្តីសង្ខេប



អ៊ឹង សាន ស៊ីក្រី ចឹង ប៉ារ៉ា ក អូបាម៉ា

សោតិច្ចិ	2
មនោសរៈ	2
សេចក្តីសង្ខេប	3

សេចក្តីសង្ខេប

សោភ័ណី¹

លោកស្រី អ៊ឹង សាន ស៊ីជី មានអាយុ ៧០ វស្សា តែ លោកស្រី នៅរក្សា សោភ័ណភាព ជា សោភ័ណី មាន រាងរៀវ ដូច ទេពកញ្ញា នៅក្នុងរឿង ទេពធីតា ទោះបី លោកស្រី រស់នៅ ក្នុងទុក្ខ គ្រប់ប្រការ នៅ ក្នុង ជីវិត របស់ លោកស្រី ក្នុងឋានៈ ជា ភរិយា ជា មាតា ជា អ្នកនយោបាយ និង ជា អ្នកដឹកនាំ ចលនា គស៊ី អហិង្សា ដើម្បី ប្តូរ អំណាចផ្តាច់ការ នៅ ក្នុង អាយុ ៤៣ ឆ្នាំ លោកស្រី កំពុងរស់នៅឯបរទេស សម្រេចចិត្ត វិលត្រឡប់ចូល មាតុភូមិ មកថែរក្សា មាតា នៅក្នុង វ័យជរាភាព ដើម្បី តបស្នង គុណ នៅក្នុងដំណាក់ កាល ចុងក្រោយ នៃជីវិត របស់ មនុស្សលោក។ តែនៅក្នុងរយៈពេលនោះ លោកស្រីមើល ឃើញ នូវអកុសល នៃ អំណាចផ្តាច់ការ នៅក្នុងប្រទេស នាំឲ្យ លោកស្រី មិនអាច ទ្រាំ អោបដៃឈរមើល បាននោះឡើយ ក៏ សម្រេចចិត្ត ជាមួយ អ្នកប្រជាធិបតេយ្យនិយម និង អ្នកស្នេហាជាតិ នាំគ្នា បង្កើត បក្សសម្ព័ន្ធជាតិ ដើម្បី លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ (LND) ដើម្បី ធ្វើ ការគស៊ី អហិង្សា ប្រឆាំងនឹង អំណាចយោធានិយម។ ទង្វើ នេះ ជា ជម្រើស មួយ តម្រូវ អោយ លោកស្រី ធ្វើ ឧត្តមពលិកម្ម គឺ សុខចិត្ត រស់នៅ ឆ្ងាយ ពី ស្វាមី និង បុត្រាទាំងទ្វេ រស់នៅ ឯបរទេស ដែល ជា ជម្រក នៃ សុភមង្គល របស់ លោកស្រី ជា ភរិយា និង មាតា។

មនោសរៈ²

កម្លាំងភរិយា ប្រកបទៅដោយ សេចក្តីក្លាហាន របស់ លោកស្រី នាំ ឲ្យចលនា គស៊ី LND មានប្រជាប្រិយភាព ទទួលបានជ័យជំនះ នៅក្នុងការបោះឆ្នោតថ្នាក់ជាតិឆ្នាំ ១៩៩០ តែ របប យោធានិយម មិនព្រម ផ្ទេរ អំណាច ឲ្យគណបក្ស លោកស្រី ដែលជាអ្នក ល្អៗឆ្នោត ដល់ទៅ ៨២% នៃ អាសនៈ នៅក្នុង រដ្ឋសភា។ មិនតែប៉ុណ្ណោះ របបនេះ ថែម ទាំង ឃុំឃាំង លោកស្រី មិន ឲ្យ ចេញ ពី គេហដ្ឋាន លោកស្រី ថែមទៀត ហើយចាប់ សមាជិក គណបក្ស លោកស្រី ជា ច្រើន ដាក់ ពន្ធនាគារ។ វិធានការ នីក្រោះ នេះ នាំ ឲ្យ លោកស្រី មាន ប្រជាប្រិយភាព លើកនាគ អន្តរជាតិ ទទួល រង្វាន់ Sakharov (សេរី ភាពនៃការត្រិះរិះ) ហើយ មួយឆ្នាំបន្ទាប់មក គឺឆ្នាំ ១៩៩១ ទទួល រង្វាន់ Nobel នៃ សន្តិ ភាព។ ជា ច្រើនដង របប យោធានិយម តែងតែ ស្នើរ ឲ្យលោកស្រី ចាកចេញ ពីប្រទេស តែ លោកស្រី តែងតែ បដិសេធ ព្រោះ លោកស្រី ខ្លាច របប យោធានិយម មិន អនុញ្ញាត ឲ្យ លោកស្រី វិល ត្រឡប់ ចូល មាតុភូមិវិញ ហេតុនេះហើយ បាន ជា លោកស្រី សុខចិត្ត រស់ ក្នុង ការឃុំឃាំង នៅ ក្នុង គេហដ្ឋាន លោកស្រី អស់រយៈ ១៥ ឆ្នាំ ឆ្ងាយ

¹ Belle femme
² Détermination

សេចក្តីសង្ខេប

ពី ស្វាមី និង បុត្រា ជាទីស្រឡាញ់ របស់ លោកស្រី។ រស់នៅ ក្រោម ការឃុំឃាំង លោកស្រី មិន ដែល បង្ហាញ ទុព្វលភាព លោកស្រី នៅចំពោះមុខ អំណាចផ្តាច់ការ ដែល នាំ ឲ្យ អ្នកគាំទ្រ លោកស្រី មាន កំលាំងចិត្ត និង កាយ បន្ត ការតស៊ូ ជា និច្ច ដើម្បី សេរីភាព និង លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ។ ការព្យាយាម នេះ បង្កើត បាន ផល គឺ ការរលំ របប យោធានិយម នៅឆ្នាំ ២០១២ នាំ ឲ្យ មាន ការបោះឆ្នោត ថ្នាក់ជាតិ មួយភាគ សំរាប់ អាសនៈ ៤៥ នៅក្នុង រដ្ឋសភា។ គណបក្ស លោកស្រី បាន មាន ជ័យជំនះ ច្រើនលើស លុប គឺ ទទួលបាន អាសនៈ ៤៤។ លោកស្រី បាន ក្លាយ ជា តំណាងរាស្ត្រ បន្តធ្វើ សកម្មភាព ដើម្បី សេរីភាព និង លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ។ ជ័យជំនះ នេះ ជា ទ្វារ ចំហ សំរាប់ គណបក្ស លោកស្រី នាំប្រទេស លោកស្រី ដើរចេញ ទៅរក យុត្តិធម៌ គឺ ប្តូរ របបចាស់ ដុះស្លឹម ដែល ជា កំអែល នៃ របប យោធានិយម។ ជ័យជំនះ នៃ ការបោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០១៥ ថ្មីៗនេះ គឺ ជា រូបី នៃការតស៊ូ អង់អាច អស់ រយៈពេល ២៥ ឆ្នាំ របស់ លោកស្រី និង អ្នកស្នេហាជាតិ ប្រឈមមុខ ទល់នឹង អំណាចយោធានិយម។

សេចក្តីសន្និដ្ឋាន

មេរៀន ដែល គេ អាច ទាញ យក ពី ជ័យជំនះ របស់ លោកស្រី អ៊ុង សាន ស៊ីជី គឺ ការ ព្យាយាម នៅក្នុង ការតស៊ូ អង់អាច របស់ អ្នកស្នេហាជាតិ ជា មួយ ប្រជាជនភូមា ស្នេហា សេរីភាព និង លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ។ ក្នុង ជ័យជំនះ នេះ លោកស្រី អ៊ុង សាន ស៊ីជី ជា និមិត្តរូប នៃ អ្នកដឹកនាំ ចលនាប្រជាជន មួយរូប ដើរឆ្ពោះ ជានិច្ច ប្រកបដោយ សេចក្តីសង្ឃឹម ទៅរក ពន្លឺ សេរីភាព សំរាប់ ប្រជាជន។ គេ អាចទុក លោកស្រី ស៊ីជី ជា អវតារ នៃ លោក Gandhi និង Mandela ដែល ជា អ្នកតស៊ូ អហិង្សា ល្បីល្បាញ នៅក្នុង ពិភពលោក ដើម្បី សេរីភាព ហើយ ក្លាយ ជា បដិមា (icône) នៃ មនុស្សជាតិ។ តើជ័យជំនះ នេះ អាចទុក ជា សេចក្តី សង្ឃឹម សំរាប់ ប្រជាជនខ្មែរ បានដែរឬទេ ?